

EFA Online Presidium Conference, April 13th, 2021, 6 pm

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Missing sorry: Petr Riedl (CZE), Jürgen Albrecht (GER).

Meeting points

1. Opening / Welcome

Franco Giori opened the 2nd Presidium Conference in 2021.

The invitation to this meeting was duly received, and the submitted agenda was adopted without any requests for changes.

1.1 Minutes Bureau Conference 01-03-2021

The minutes of the Presidium Conference on March 1st, 2021 were approved.

2. Messages

2.1 general -

2.2 IFA -

3. EFA competitions 2021

3.1 Women's Champions Cup Diepoldsau/SUI und Men's Champions Cup Vöcklabruck/AUT – Status of preparations / draw

The group draw has been prepared and should take place by the beginning of May. After that, the fixtures will be created promptly.

The host of the Men's Champions Cup (Union Tigers Vöcklabruck) will, in consultation with the EFA, for the first time carry out and stream a newly designed draw - in which the participating clubs can choose their group themselves according to a predetermined order.

The above-mentioned order was determined during this meeting by means of a lottery procedure.

3.2 EFA 2022 Fistball Men's European Championship in Kaltern/ITA

After the men's European Championship was canceled, Italy is applying to host this event next year. It should take place from 10.-12. June 2022.

The EFA Presidium welcomes Italy's readiness to run for a third time.

3.3. EFA 2021 Fistball Men's European Nations Cup Schneverdingen/GER

Since there would have been no event for the European nations in the men's area after the cancellation of the European Championship this year, the EFA has been working intensively for a replacement in the last few weeks.

A comparable event concept was developed with the EFA 2021 Fistball Men's European Nations Cup.

Thankfully, TV Jahn Schneverdingen / Germany agreed to host this event at very short notice.

Date: 01.-03. October 2021

The EFA hopes that as many European nations as possible will take part in this Nations Cup.

The announcement will be made promptly by Josef Andolfatto (planned closing date: May 15, 2021).

3.4 EFA 2021 Fistball Men's U21 European Championship Grieskirchen/AUT July 30/31

The local EFA contact person is Gerhard Zeller. The EFA takes care of the balls and awards.

3.5 Ball rights

The ball rights for the European competitions have now been granted.

4. European Youth Cup - definitive regulations

The question of implementation will be decided later.

The overlap with the Men's Nations Cup, which occurred at short notice, could not be avoided due to the special corona situation and will be a one-time exception.

5. Calendar 2021-23 (including Champions Cups 2022 in Widnau)

The calendar was updated again and published on the EFA homepage.

Among other things, the EFA 2021 Fistball Men's European Nations Cup was newly included and the Women's and Men's Champions Cups were awarded to Widnau (SUI) in 2022. For the year 2023, Widnau fistball will also have an option for these competitions.

5.1 Application for the European Men's Championship in 2024 (EFA 2024 Fistball Men's European Championship)

Applications with an elaborated concept for the European Championship 2024 should be submitted to the Presidium by the end of December 2021.

6. Cooperation between Sportdeutschland.TV/EFA

Jürgen Albrecht conducted preliminary talks regarding a cooperation with Sportdeutschland.TV. The German broadcaster would like to take over the signal from top European fistball events and broadcast it in Germany.

Jürgen Albrecht will report on more precise conditions at the next meeting.

7. EFA-Congress

The procedure in this matter was discussed.

The Presidium approved another postponement and the implementation of the congress as part of the European Men's Championship in 2022.

Various alternatives - including holding a virtual congress - were rejected.

A request for consent to this proposal is hereby requested from the member associations:

The EFA Congress planned for 2021 as part of the European Championship in Kaltern will be postponed again due to the extraordinary situation.

The congress will take place on June 9, 2022 in Kaltern / Italy.

The member associations of the EFA can lodge an informal objection against this rescheduling until June 1st.

The EFA Presidium regards a lack of feedback from a member association by the above date as consent to the congress being postponed to June 9, 2022.

8. Miscellaneous

8.1 Personnel

A succession option for Josef Andolfatto was discussed.

Andreas Steinbauer from Switzerland would be available. If there are no further suggestions from the member associations by the end of September, Andreas Steinbauer (SUI) will take over the duties of Josef Andolfatto on an interim basis. Formal elections are made during the congress.

A successor to the referee officer Karl Hinterreiter (AUT) is also being sought.

Gerhard cells will be active in this matter. Here, too, the new election is planned as part of the congress.

In principle, the EFA Presidium aims to position itself more broadly - in particular, interested parties from the so-called smaller nations should be won over to participate in the Presidium. EFA is happy to accept inquiries and applications.

8.2 next online conference

Monday, May 31, 2021, 6:30 p.m.

European Fistball Association

Franco Giori
President

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, April 15, 2021

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

EFA Online Präsidiums-Konferenz, 13. April 2021, 18:30 -20:00 Uhr

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Entschuldigt: Jürgen Albrecht (GER), Petr Riedl (CZE).

Tagungspunkte

1. Eröffnung/Begrüßung

Franco Giori eröffnete die 2. Präsidiumskonferenz im Jahr 2021.

Die Einladung zu dieser Sitzung erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wurde ohne Änderungswünsche angenommen.

1.1 Protokoll Präsidiumskonferenz 01-03-2021

Das Protokoll der Präsidiumskonferenz vom 01.03.2021 wurde genehmigt.

2. Mitteilungen

2.1 allgemein -

2.2 IFA -

3. EFA Wettbewerbe 2021

3.1 Women's Champions Cup Diepoldsau/SUI und Men's Champions Cup Vöcklabruck/AUT – Stand der Vorbereitungen/Auslosung

Die Gruppenauslosung wurde vorbereitet und soll bis Anfang Mai erfolgen. Danach werden zeitnah die Spielpläne erstellt.

Der Ausrichter des Men's Champions Cup (Union Tigers Vöcklabruck) wird in Absprache mit der EFA erstmals eine neu konzipierte Auslosung - in der die teilnehmenden Vereine ihre Gruppe nach einer vorher festgelegten Reihenfolge selbst aussuchen können – durchführen und streamen.

Die o.a. Reihenfolge wurde im Rahmen dieser Sitzung durch ein Losverfahren festgelegt.

3.2. EFA 2022 Fistball Men's European Championship in Kaltern/ITA

Nach der Absage der EM der Männer bewirbt sich Italien wiederum um die Durchführung dieser Veranstaltung nun im kommenden Jahr. Sie soll vom 10.-12. Juni 2022 stattfinden.

Das EFA-Präsidium begrüßt die Bereitschaft Italien, ein drittes Mal anzutreten.

3.3. EFA 2021 Fistball Men's European Nations Cup Schneverdingen/GER

Da es nach der Absage der Europameisterschaft in diesem Jahr keine Veranstaltung für die europäischen Nationen im Männerbereich gegeben hätte, bemühte sich die EFA in den letzten Wochen intensiv um einen Ersatz.

Mit dem EFA 2021 Fistball Men's European Nations Cup wurde ein vergleichbares Veranstaltungskonzept entwickelt.

Dankenswerterweise erklärte sich der TV Jahn Schneverdingen/Germany sehr kurzfristig bereit, dieses Event auszurichten.

Termin: 01.-03. Oktober 2021

Die EFA hofft, dass möglichst viele europäische Nationen an diesem Nations Cup teilnehmen werden.

Die Ausschreibung erfolgt zeitnah durch Josef Andolfatto (geplanter Meldeschluss: 15. Mai 2021).

3.4 EFA 2021 Fistball Men's U21 European Championship Grieskirchen/AUT July 30/31

Ansprechpartner der EFA vor Ort ist Gerhard Zeller. Für die Bälle und Auszeichnungen sorgt die EFA.

3.5 Ballrechte 2021

Die Ballrechte für die europäischen Wettbewerbe sind inzwischen vergeben.

4 Jugend Europapokal – Durchführung

Die Frage der Durchführung wird sich später entscheiden.

Die kurzfristig entstandene terminliche Überschneidung mit dem Men's Nations Cup ließ sich auf Grund der besonderen Corona-Situation nicht vermeiden und wird eine einmalige Ausnahme bilden.

5 Terminkalender 2021-23 (u.a. Champions Cups 2022 in Widnau)

Der Terminkalender wurde erneut aktualisiert und auf der Homepage der EFA veröffentlicht.

Unter anderem wurden der EFA 2021 Fistball Men's European Nations Cup neu aufgenommen und die Women' und Men's Champions Cups im Jahr 2022 nach Widnau (SUI) vergeben. Für das Jahr 2023 erhält Faustball Widnau ebenfalls eine Option auf diese Wettbewerbe.

5.1 Bewerbung um die Europameisterschaft der Männer in 2024 (EFA 2024 Fistball Men's European Championship)

Bewerbungen mit einem ausgearbeiteten Konzept für die Europameisterschaft 2024 sollten bis Ende Dezember 2021 an das Präsidium gerichtet werden.

6. Kooperation Sportdeutschland.TV/EFA

Jürgen Albrecht führte Vorgespräche bezüglich einer Kooperation mit Sportdeutschland.TV. Der deutsche Sender würde gern das Signal von europäischen Faustball Spitzenveranstaltungen übernehmen und in Deutschland verbreiten.

Über genauere Konditionen wird Jürgen Albrecht auf der nächsten Sitzung berichten.

7 EFA-Kongress

Die Vorgehensweise in dieser Sache wurde diskutiert.

Das Präsidium befürwortete eine nochmalige Verschiebung und die Durchführung des Kongresses im Rahmen der Europameisterschaft der Männer im Jahr 2022.

Verschiedene Alternativen – auch die Abhaltung eines virtuellen Kongresses - wurden verworfen.

Es wird hiermit eine Einverständnisabfrage dieses Vorschlages durch die Mitgliedsverbände abgefragt: Der im Rahmen der Europameisterschaft in Kaltern für 2021 geplante EFA-Kongress wird auf Grund der außergewöhnlichen Situation noch einmal verschoben.

Der Kongress findet am 9. Juni 2022 in Kaltern/Italy statt.

Gegen diese Neuansetzung können die Mitgliedsverbände der EFA bis zum 1. Juni 2021 formlos Einspruch einlegen.

Eine fehlende Rückmeldung eines Mitgliedsverbandes bis zum o.a. Termin erachtet das EFA Präsidiums als Einverständnis mit der Kongressverschiebung auf das o.a. Datum.

8. Verschiedenes

8.1 Personelles

Eine Nachfolgeoption für Josef Andolfatto wurde besprochen.

Andreas Steinbauer aus der Schweiz stände zur Verfügung. Falls es keine weiteren Vorschläge aus den Mitgliedsverbänden bis Ende September geben sollte, wird Andreas Steinbauer interimsmäßig die Aufgaben von Josef Andolfatto übernehmen. Formell wird im Rahmen des Kongresses gewählt.

Es wird ebenfalls ein Nachfolger für den Schiedsrichterverantwortlichen Karl Hinterreiter gesucht. Gerhard Zellen wird in dieser Sache aktiv werden. Auch hier ist die Neuwahl im Rahmen des Kongresses geplant.

Grundsätzlich strebt das EFA-Präsidium an, sich insgesamt breiter aufzustellen – besonders sollten Interessanten aus den sogenannten kleineren Nationen zur Mitarbeit im Präsidium gewonnen werden. Anfragen und Bewerbungen nimmt die EFA gerne entgegen.

8.2 nächste Online-Konferenz

Montag, 31. Mai 2021, 18:30 Uhr

European Fistball Association

Franco Giori
Präsident

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, 15. April 2021

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)